
Informacja w sprawie „zanieczyszczenia” wody w m. Gubin 
 

    W nawiązaniu do poborów wody dokonanych przez pracowników PSS-E w Krośnie 

Odrzańskim w ramach nadzoru bieżącego w dniu 13.06.br. oraz wcześniejszych                                         

w szczególności w wodzie uzdatnionej na Stacji Uzdatniania Wody informuję, że została 

stwierdzona nieliczna zawartość bakterii grupy coli. 
Ponowną analizę wody dokonano z jej poboru w dniu 19.06.2024 r. (środa) przez 

Ekosystemy – JT, tj. laboratorium akredytowane w Zielonej Górze na zlecenie tut. Spółki                    

i wstępne wyniki nie potwierdzają obecności bakterii  (ostateczne wyniki będą w dniu 24.06.br.).  
Sytuacja z poboru prób wody z dnia 07.05.br. na Stacji Uzdatniania Wody była 

zaskakująca, a już tym bardziej z dnia 13.06.br. Wyniki wykazały pojawienie się bakterii grupy 

coli, a w miejscach poboru na sieci wodociągowej na ul. Lubelskiej, na ul. Śląskiej i na                   

ul. Miodowej bakterii tych nie stwierdzono. To przekonało nas, że przyczyna pojawienia się 

bakterii na SUW musi tkwić na instalacji przepływowej od miejsca połączenia z rurociągiem 

wody czystej  do punktu poboru.  

Nadmieniam, że punkt poboru z którego są dokonywane pobory był stały od 

kilkudziesięciu lat, a jednak w nim tkwiła przyczyna pojawienia się tych bakterii w okresie kilku 

ostatnich miesięcy.  

Punkt poboru wraz z instalacją przepływową na SUW jednak był przyczyną miejscowego 

pojawiania się bakterii (woda podawana odbiorcom z SUW była i jest czysta, tj. jest pozbawiona 

bakterii). 
Niemniej Spółka zamieściła już na swojej stronie internetowej zapytanie ofertowe na 

zamontowanie na SUW lampy UV (wartość zadania powyżej 80 tys. zł), której praca zapewni 

dostarczanie wody uzdatnionej do miasta pozbawionej bakterii  i jednocześnie podczas tych prac 

zostanie wykonany dodatkowy punkt poboru umiejscowiony nieopodal lamy oraz w dniu 

20.06.br. została zmieniona lokalizacja obecnego punktu poboru wody. 

Nadmieniam, że ostatnie wyniki badań były zbiegiem bardzo feralnych okoliczności, 

które niestety boleśnie zarzutowały na wizerunek Spółki, lecz był on jednak finalnie 

nieuzasadniony i nieuprawniony. 

Bakterie z grupy coli po raz pierwszy pojawiły się na SUW w roku 2018 podczas prac 

przy wymianie złoża filtracyjnego i po raz drugi we wrześniu 2023 r. poprzez ich pojawienie się 

w studni głębinowej. Po tym okresie na SUW obecności bakterii z grupy coli w rzeczywistości 

nie stwierdzono.  

Informuję, że woda będzie dezynfekowana po każdej ingerencji w sieć wodociągową. 

Niniejszym ponownie przepraszamy naszych odbiorców za powstałe niedogodności         

w ostatnich tygodniach.  

Dostarczana woda odbiorcom m. Gubina i miejscowości ościennych Gminy Gubin 

od dnia jej poboru w dniu 25.04.br. była i nadal jest zgodna z Rozporządzeniem Ministra 

Zdrowia z dnia 7 grudnia 2017 r. w sprawie jakości wody przeznaczonej do spożycia przez 

ludzi i nie budzi żadnych zastrzeżeń i jest bardzo dobrej jakości. 

Czasu już się nie cofnie, lecz wizerunek Spółki został jednak nadszarpnięty i pracujące       

w niej osoby będą zapewne długo ponosić konsekwencje wspomnianych zdarzeń, a na tę sytuację 

nie mieli praktycznie żadnego wpływu. 

Prezes Zarządu dobierał zespół ludzi odpowiedzialnych i w przypadku ich zaniedbań           

z winy umyślnej, bądź nawet nieumyślnej byłyby wyciągnięte stosowne konsekwencje. 

Pragnę zapewnić, że bezpieczeństwo i jakość dostarczanej wody jest dla pracowników 

tut. Spółki priorytetem i podejmujemy wszelkie niezbędne działania m.in. wskazane 

powyżej, aby zapewnić dostawy wody zgodne z wymaganiami i normami. 

Sądzę, że podobne sytuacje w przyszłości nie powinny się powtórzyć. 

 

 

                                           Z poważaniem 
 

                               Kierownik ZOUM przy PUM Sp. z o.o. 
 

 

Gubin, dnia 21.06.2024 r. 


